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Namens de vaste commissie voor Defensie verzoek ik u schriftelijk te reageren op de berichtgeving van 
inzake de gebrekkige gereedheid van het Korps Commandotroepen en levensgevaarlijke situaties bij 
missies door gebrekkig materieel.

Voorts verzoek ik u te antwoorden op de volgende vragen.

1. Bent u bekend met bericht 'levensgevaarlijke situaties bij missies door gebrekkig materieel 
commando's' (https://www.rtlnieuws.nl/nederland/levensgevaarlijke-situaties-bij-missies-
door-gebrekkig-materieel-commandos)?

2. Kunt u ingaan op alle genoemde punten t.a.v.  punten ten aanzien van de gebreken binnen 
het Korps Commandotroepen? Zo nee, waarom niet?

3. Kunt u aangeven hoelang de minister u zelf al op de hoogte is bent van deze situatie? Zo 
nee, waarom niet?

4. Kunt u aangeven in hoeverre de bezuinigen van Rutte II op o.a. materieel een gevaar 
vormt voor de veiligheid van de commandotroepen? Zo nee, waarom niet?

5. Deelt u de mening dat het uitvoeren van zogenaamde vredesmissies gevaarlijke situaties 
voor onze commandotroepen op kan leveren en deze z.s.m.  zo snel mogelijk beëindigd 
dienen te worden en geen nieuwe dienen te worden aangegaan? Zo nee, waarom niet?

6. Deelt u de mening dat de commandotroepen fatsoenlijk moeten kunnen trainen en werken 
en dat "pang pang" roepen geen basis is voor een goede training en hen in mogelijk 
gevaarlijke situaties niet veilig houdt?  Zo nee, waarom niet?

7. Klopt het dat het materieel van de commando’s soms zo achterhaald en versleten is dat 
tijdens missies levensgevaarlijke situaties kunnen ontstaan? Wat vind u van de opvatting 
van een van de commando’s, dat het ‘onverantwoord’ zou zijn om nu commando's op 
missie te sturen. "Het is zelfs crimineel als je het mij vraagt, omdat je weet wat de risico's 
zijn voor mensen die op missie gaan."? 

8. In hoeverre zijn er risico’s voor uitgezonden of uit te zenden commando’s, als gevolg van 
gebrekkig materieel, uitrusting, verbindingsmiddelen?

9. Hoe verhoudt zich deze brandbrief tot uw bewering dat alle uitgezonden en uit te zenden 
commando’s goed opgeleid, getraind en voorbereid op missie gaan en over voldoende 
materieel van de juiste kwaliteit beschikken? (Zie ook antwoord 9 schriftelijke vragen De 
Roon over de onrust binnen het Korps Commandotroepen, 24 oktober 2016)

10. Kunt ingaan op tenminste de volgende problemen, zoals geschetst in de brandbrief? 
•De Glock 17 is zo vaak gebruikt dat onderdelen scheuren. Ze worden niet vervangen en 
zijn niet meer inzetbaar.
•De pistoolmitrailleur FN PDW 90, waarmee commando's geluidloos schieten, is helemaal 
niet meer beschikbaar. Heimelijke operaties kunnen daardoor niet meer worden 
uitgevoerd.
•De wapens van de sluipschutters zijn versleten. Zonder dekking van sluipschutters lopen 
andere commando's grote risico's.
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•Verbindingsradio's zijn verouderd en functies vallen uit. Zonder onderling contact kunnen 
de commando's in levensgevaarlijke situaties terechtkomen.

11. Is er sprake van crisis bij het Korps Commandotroepen?
12. Wat heeft u gedaan aan de onvrede onder het KCT die een klein jaar geleden de publiciteit 

bereikte («Commando’s het haasje», De Telegraaf, 28 september 2016, p. 10.)? Welke 
maatregelen heeft u met welk resultaat genomen?

13. Waarom herkent u zich wederom niet in ‘het beeld’ over de onvrede bij het KCT, nadat u in 
oktober vorig jaar ook al stelde zich ‘niet te herkennen’ in de uitspraken van ontevreden 
commando’s in De Telegraaf (‘(«Commando’s het haasje», De Telegraaf, 28 september 
2016, p. 10.)?

14. Klopt het dat er bij het KCT sinds 2014 maar liefst drie maal een rapport is gemaakt van de 
zorgelijke situatie, naast vele emails? Wat heeft u met al deze signalen gedaan? Welke 
maatregelen zijn genomen? 

15. Waarom beweerde u zich niet in ‘het beeld’ te herkennen, terwijl u de brandbrief nog niet 
eens gelezen had? Heeft u dit inmiddels wel gedaan? Heeft u sinds het moment dat de 
onvrede bij het KCT de publiciteit bereikte in september 2016 een bezoek gebracht bij het 
KCT, het gesprek aangegaan met de leiding en de werkvloer? Zo nee, waarom niet?

16. Herkent u zich wel in het beeld dat blijkt uit de gelekte email van commandant Groen, die 
in reactie op de brandbrief stelt: ‘een aantal zorgpunten zijn terecht en begrijp ik goed’?

17. Waarom gebruikte u als argument dat u het aan meldingen van incidenten zou kunnen zien 
als het écht zo slecht zou gaan bij de commando's 
(http://www.ad.nl/binnenland/commando-s-levensgevaarlijke-situaties-door-gebrekkig-
materieel~a831ad81/)? Is uw bewering dat u ‘precies zicht heeft op hoeveel ongevallen 
daar plaatsvinden voldoende om zicht te hebben op de ernstige problemen bij het KCT? 
M.a.w., moeten er eerst meer incidenten plaatsvinden voordat u de signalen uit uw 
organisatie serieus neemt?

18. Bent u bereid uitgebreid te reageren op de brandbrief en de daarin geschetste problemen?
19. Klopt het dat de situatie bij het KCT bij de defensietop ‘te rooskleurig’ is voorgesteld?
20. Klopt het dat het O&T-programma van het KCT gehinderd wordt door gebrek aan goede, 

direct beschikbare schietfaciliteiten?
21. Deelt u de grote zorgen van commandant Groen dat ervaring bij het KCT ‘wegvloeit’? 

Herkent u zich in de genoemde ‘dissatisfiers’ 
(https://www.rtlnieuws.nl/sites/default/files/content/documents/2017/07/14/ger_r_kct.pdf
)? Waardoor wordt deze uitstroom volgens u veroorzaakt en wat gaat u eraan doen?

22. Klopt het dat er sprake is van een ‘dalende trend’ bij de materiële gereedheid 
(https://www.rtlnieuws.nl/sites/default/files/content/documents/2017/07/14/ger_r_kct.pdf
)? Zo ja, wat gaat u hieraan doen?

23. Wanneer was u voor het eerst op de hoogte van de ernstige problemen bij het KCT, zoals 
in een eerste rapport gemeld in 2014? Wat heeft u sindsdien gedaan?

24. Hoe beoordeelt u de kritiek in de brandbrief dat de kennis van de staf op het gebied van 
het gebruikte materieel niet volledig zou zijn om in te zien dat bepaalde materiële 
gebreken en tekortkomingen ‘grote en levensgevaarlijke gevolgen’ kunnen hebben op de 
wijze van opleiden, trainen en opereren van de huidige operator?

25. Hoe beoordeelt u de kritiek in de brandbrief dat van het KCT verwacht wordt tegenstanders 
te bestrijden met dezelfde middelen van 10 jaar en vaak nog langer geleden? 

26. In hoeverre is er, naast het door de OVV geconstateerde probleem met de 
veiligheidscultuur bij Defensie, een breder cultuurprobleem, waarbij de organisatie niet 
goed met interne kritiek en problemen kan omgaan, zoals verwoord in het artikel ‘Het 
probleem bij Defensie: Wij herkennen ons niet in het beeld’ (http://defensie-
platform.nl/probleem-defensie-herkennen-beeld/)? 

27. In hoeverre is de problematiek bij het KCT het gevolg van bezuinigingen door dit kabinet?
28. Herinnert u zich dat u de Kamer naar aanleiding van een vraag van het lid Omtzigt op 24 

oktober 2016 vertrouwelijk geïnformeerd heeft over wapens bij het KCT? Bent u bereid de 
eerste twee alinea’s van deze drie alinea’s tellende brief openbaar te maken? Zo nee kunt u 
de Kamer dan openbaar of vertrouwelijk uitleggen welke informatie in die eerste twee 
alinea’s vertrouwelijk is en om welke reden? (Kamerstuk 32678, nr. 35)

29. Herinnert u zich dat u de Kamer naar aanleiding van een vraag van het lid Omtzigt op 24 
oktober 2016 vertrouwelijk geïnformeerd heeft over wapens bij het KCT? Staat u nog 
steeds achter de eerste twee alinea’s van deze brief? (Kamerstuk 32678, nr. 35)?

30. In de brief van 24 oktober 2016 op het verzoek van het lid Omtzigt  somt u in de derde 
alinea de materiaalbehoeftes van het KCT op. Kunt u per materiaalbehoefte de Kamer 
(vertrouwelijk) informeren of daarin nu voorzien is of op welke wijze daarin voorzien 
wordt?
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Namens de commissie verzoek ik u uw reactie uiterlijk 24 juli 2017 aan de Kamer te doen toekomen.

Hoogachtend,
                        
de griffier van de vaste commissie voor Defensie,

T.N.J. de Lange


